



Press Release

بيان صحفي

**Celebration of Pravasi Bharatiya Divas
in Baghdad**

الاحتفال بـ برافاسي بهاراتيا ديفاس في بغداد

The Embassy of India Baghdad celebrated the 17th Pravasi Bharatiya Divas (PBD) Conference on 12th January 2023 in Baghdad as part of Azadi Ka Amrit Mahotsav celebrations. This year, the theme was "Diaspora: Reliable Partners for India's progress in Amrit Kaal". PBD is commemorated to mark Mahatma Gandhi's return from South Africa to Mumbai on 9th January 1915.

احتفلت سفارة الهند في بغداد بالمؤتمر السابع عشر للبرافاسي بهاراتيا ديفاس (PBD) في 12 كانون الثاني 2023 في بغداد كجزء من احتفالات آزادي كا أمريت ماهوتساف هذا العام ، كان الموضوع هو "المغتربين: شركاء موثوقون لتقدم الهند في أمريت كال". يتم الاحتفال بذكرى PBD بمناسبة عودة المهاتما غاندي من جنوب إفريقيا إلى مومباي في 9 يناير 1915.

2. The PBD Convention epitomizes due recognition of the contributions made by Indian diaspora towards development of India. It also gives an opportunity to facilitate the achievements of Indian community in the host country. The 2023 edition was aimed at involvement of Indian diaspora as reliable partners in India's progress in the 25-year-long leadup to [India@100](https://www.india100.gov.in/).

2. اتفاقية PBD تلخص الاعتراف الواجب بالمساهمات التي قدمها المغتربين الهنود من أجل تنمية الهند. كما أنه يعطي فرصة لتسهيل إنجازات الجالية الهندية في البلد المضيف. كانت نسخة 2023 تهدف إلى إشراك المغترب الهنود كشركاء موثوقين في تقدم الهند في فترة الـ 25 عاماً التي تسبق [India@100](https://www.india100.gov.in/).

3. On this occasion, an interview with Ambassador was organized by the local media outlet to highlight and publicize contribution made by Indian diaspora. It is estimated that there are 32 million Indian immigrants worldwide. More than 20,000 Indians are estimated to be living in Iraq.

3. وبهذه المناسبة ، نظمت وسيلة إعلام محلية مقابلة مع السفير لتسليط الضوء على مساهمة المغتربين الهندي والتعريف بها. يقدر أن هناك 32 مليون مهاجر هندي في جميع أنحاء العالم. يقدر أن أكثر من 20 ألف هندي يعيشون في العراق.

4. Several Indian community members spoke about contribution of Indians in innovative technologies and new and emerging technological advances and what the Government of India can do to tap their potential. On this occasion, an **Open House with Ambassador** was also organized to deliberate on issues of mutual interest. This was followed by distribution of books by renowned Indian authors on varied subjects amongst Indian diaspora to enrich their literary, social, cultural and historical knowledge. Hon'ble President and Prime Minister's keynote speeches were screened on this occasion. Indian community members spoke about opportunities to engage and connect with overseas Indians and celebrate their contribution to India's growth story.

4. تحدث العديد من أعضاء الجالية الهندية عن مساهمة الهنود في التقنيات المبتكرة والتطورات التكنولوجية الجديدة والناشئة وما يمكن أن تفعله حكومة الهند للاستفادة من إمكاناتهم. وبهذه المناسبة ، تم تنظيم بيت مفتوح مع السفير للتداول في القضايا ذات الاهتمام المشترك. تبع ذلك توزيع كتب لمؤلفين هنود مشهورين حول مواضيع متنوعة على المغتربين الهنود لإثراء معارفهم الأدبية والاجتماعية والثقافية والتاريخية. تم عرض الكلمات الرئيسية التي ألقاها فخامة الرئيس ورئيس الوزراء بهذه المناسبة. تحدث أعضاء الجالية الهندية عن فرص التفاعل والتواصل مع الهنود المغتربين والاحتفال بمساهماتهم في قصة نمو الهند.

بغداد

12 كانون الثاني 2023

Baghdad
January 12, 2023